
Ulldecona al dia 

Magnífica exposició la que els 
dies 18i19 de maig van fer Emma 
Brunet i Javier Bernal a la Casa 
de Cultura amb mantons de ma
nila, joieria artesanal i pintura. 

El passat 25 de maig, dins les 
Jornades de Cultura, l'Orfeó Ull
deconenc va oferir la tradicional 
cantada de caramelles per dife
rents carrers del poble. 

Interessant i pedagògica xerrada la que va 
oferir Joaquim Virgili el passat 12 de maig 
al Castell d'Ulldecona anomenada "Crònica 
d'Ulldecona la Vella 1222-1274", en el marc de 
les celebracions del 800 aniversari de la 1a 
Carta Pobla. 

Ariana Chillida, representant del Patronat 
de la Passió, va ser elegida per sorteig nova 
reina de les festes majors d'Ulldecona 2013. 
Des d'aquí l'enhorabona tant a ella com a les 
pubilles que l'acompanyaran. 

El Club de Twirling Ulldeco
na s'ha proclamat per segon 
any campió de la Copa Cata-

lana, enhorabona!! 

El passat mes de maig Am
posta va celebrar la Festa 
del Mercat i va comptar amb 
la participació dels Gegants 
i Grallers d'Ulldecona i una 
exhibició del tradicional i es
pectacular Ball de Mantons. 

Per Sant Antoni els Valentins ha celebrat les festes 
majors amb activitats tradicionals i també altres de 
tant emotives com la "2a marxa cicloturista i camina
da popular en memòria de Jofre Grau Biosca". 

Fins el mes de juliol l'Ermita d'Ulldecona acull les 
9enes Jornades Musicals. Pepet i Marieta ha estat 
enguany l'encarregat d'obrir-les amb un èxit rotund 
de participació en un espectacular concert de pre
sentació del seu disc "LO MÓN D'UN MOS". 
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''Ulldecona, 2013 o 1999'' 
Han passat 24 mesos des que els partits conservadors van accedir al go
vern d'Ulldecona fruit d'un pacte de govern que tenia per objectiu des
bancar la llista més votada. Reiterem que es tracta d'un equip que no té 
projecte ni de present ni de futur pel nostre poble i que ha conformat una 
aliança d'interessos, tant personals com de certs sectors del nostre poble. 
No tenim un govern que ens defensi a tots/es ni que treballi pel benestar 
de tots/es, sinó només d'uns quants. Prova d'això és l'augment d'impostos 
i les noves taxes que hem de pagar mentre es perdonen grans quantitats 
als de sempre. Si a això li sumem que cada mes que passa perdem serveis 
(centre atenció precoç a la infància, oficina agricultura, transport escolar, 
beques menjador, serveis d'atenció a les persones, privatització de turis
me ... ) sembla que retrocedim en el temps en lloc d'avançar. Tenim els car
rers bruts i abandonats, la sensibilitat envers el patrimoni públic no és el 
fort d'un govern que només treballa en benefici propi. Queden, això sí, les 
grans obres i actuacions del govern actual PP-CIU-UG: un Toril, un carril 
bici i tot el poble pintat amb rat lles de tota classe. 

Projectes vitals paralitzats i senyalització 
al magatzem 
Fa ja més de dos anys l'anterior govern d'Ulldecona (PSC-ERC) iniciava la 
instal.lació de la nova senyalització urbana, un projecte subvencionat per 
la Llei de Barris amb 30.000 euros i que pretenia, a banda de situar equi
paments i altres llocs d'interès del nucli urbà, modernitzar la imatge del 
mateix. Poc després hi va haver el canvi de govern i, a dia d'avui, passats 
dos anys, les senyals continuen al magatzem. Des de l'oposició s'ha pre
guntat de manera reiterada sobre aquest fet en les diverses comissions 
i sessions plenàries, donant el govern respostes contradictòries: primer 
que hi havia senyals equivocades (fet desmentit pels propis tècnics muni
cipals), després que no hi havia diners. 

La realitat és que l'Ajuntament ha decidit canviar de direcció alguns car
rers i això obliga a modificar algunes senyals, a més, a hores d'ara tampoc 
no sabem si ha decidit tirar endavant o fer marxa enrere en el compromís 
d'obrir la Plaça de l'Esglèsia al trànsit de vehicles, fet que portaria nous 
canvis. El darrer mandat l'oposició, ara govern, insistia en la necessitat 
urgent d'instal.lar les noves senyals perquè, segons ells, hi havia moltes 
persones que es perdien pel poble, ara resulta que ja no es perd ningú. 
És inadmissible que mentre el govern es dedica a pintar i repintar tots els 
carrers del poble, les noves senyals s'estiguin fent malbé al magatzem. 

"Aquest és només un exemple dels recursos que està perdent el nostre 
poble a mans d'un govern conservador que no té projecte ni de present 
ni de futur", ha lamentat la portaveu Socialista, Núria Ventura. La llei de 
barris, amb una subvenció de més de 3'5 milions d'euros per restaurar el 
nucli antic, està paralitzada. Cal recordar que inclou, entre altres, la reha
bilitació de l'antic convent com a nou arxiu municipal i hotel d'entitats; la 
millora de carrers com Puríssima i Sants Màrtirs, en un estat lamentable; 
la finalització de l'obra de la conversió en zona de vianants del carrer Ma
jor; l'arranjament de zones verdes, i també ajudes a particulars per reha
bilitar habitatges en mal estat. 

La Rosa 



Els socialistes arrenquen el compromís perquè l'Ajuntament 
faci públics els sou dels re i dors 

La moció per la 
transparència 
de la gestió pú
blica i contra la 
corrupció, que 
va ser aprova
da el mes de 
maig, amb els 
vots en contra 
del PP i UGI, 
compromet 
l'Ajuntament a 

publicar anualment els salaris bruts i nets de tots els 
regidors i també la relació detallada de totes les despe
ses de l'Ajuntament. Així mateix, preveu la constitució 
d'una comissió plural per redactar i aprovar abans de 
final d'aquest mandat un codi ètic per als represen
tats municipals d'obligada signatura en el moment 
d'acceptació de l'acta de regidors/es. La portaveu so
cialista, Núria Ventura, va lamentar la posició del PP i 
dels independents, que governen amb CiU, assegurant 
que "és el moment de donar un pas endavant i prendre 
un posicionament ètic personal, de responsabilitat, i 
afronta r sense embuts de forma nítida, sòlida i contun
dent mesures que garanteixin la transparència de les 
actuacions públiques i els ajuntaments són les adminis
trac ions idònies per fer-ho". 

Durant aquest ple també es van aprovar les mocions 
socialistes demanant la integració tarifària i la millora 
del transport públic a les Terres de !'Ebre, i la fusió dels 
consorcis de residus del Montsià i el Baix Ebre i el CODE 
per millorar la gestió. Les altres mocions presentades, 
també aprovades, feien referència a la commemoració 
del Dia Internacional de les Dones; al deute farmacèutic, 
exigint el pagament per part de la Generalitat; al con
tracte programa de serveis socials, evidenciant el perill 
de les retallades en aquest àmbit; a la devolució ínte
gra dels diners als afectats per les participacions prefe
rents; a la retirada de l'avantprojecte de llei de reforma 
de l'administració local; i a la jubilació anticipada. Final
ment, el grup Socialista va aconseguir el suport a la mo
ció sobre la ILP per l'establiment d'una renda garantida 
de ciutadania a Catalunya. 
La sessió plenària del maig va evidenciar, segons Ventu
ra "la falta de projectes per Ulldecona per part de CiU, 
PP i els independents, que només porten al ple punts 
de tràmit i no saben ni donar resposta a la majoria de 
preguntes formulades". La portaveu socialista, que va 
mostrar la seva satisfacció per l'aprovació de totes les 
mocions, va lamentar però la debilitat del govern mu
nicipal. "CiU s'esforça per desmarcar-se del PP però a 
l'hora de la veritat està sotmesa a les seves decisions 
a nivell municipal i això és nefast per als interessos del 
nostre poble", va reblar. 

Taller de roses i celebració de Sant Jordi 
L'agrupació del PSC d'Ulldecona 
va participar un any més en la 
celebració de Sant Jordi. Una 
de les activitats realitzades va 
ser un taller de roses fetes amb 
llaminadures, amb molta par
ticipació. Un any més també, 
vam instal.lar la tradicional pa- " 
rada de llibres i roses a la Plaça 
de l'Esglèsia. 

CiU i ERC voten contra la millora del servei de trens regionals al Parlament 
El vot cont rari de CiU i ERC a la proposta de resolució socialista de millora del servei 
dels trens regionals constata lamentablement que tots dos partits tenen un "pacte 
de ferro que no contempla en cap cas la defensa dels interessos de les Terres de 
l'Ebre". Així de contundent es va mostrar la diputada i primera secretària dels socialis
tes ebrencs, Núria Ventura, que considera incomprensible l'oposició a una mesura que 
demana recuperar la vigència de quinze dies en els títols, o bitllets, d'anada i tornada 
per abarat ir el cost dels estudis de milers de joves. 
La proposta, debatuda el mes passat en la Comissió de Territori i Sostenibilitat del 
Parlament, feia referència a la reestructuració de l'oferta dels títols de transport que 
es va fer 1'1 de gener de 2012 . Una de les principals modificacions que es va dur a terme afectava als bitllets d'anada i 
tornada. Si fins aquell moment tenien una vigència de quinze dies des de la compra del bitllet. a partir d'aleshores, aquest 
només es considera vàlid fins la finalització del servei regu lar del dia següent de la seva emissió. 
Els socialistes, atenent que són mi lers els joves catalans que han de romandre fora del seus municipis d'origen com a 
mínim una setmana, especialment en territoris com les Terres de !'Ebre allunyats de les capitals on hi ha la majoria de 
les universitats, instaven en aquesta proposta de resolució a mantenir la vigència de quinze dies per abaratir el preu del 
bitllet. Ventura ha tit llat de molt greu que no hagi prosperat la proposta. "Les Terres de l'Ebre patim una doble discrimi
nació: hem de marxar a estudiar fora i ens costa més diners". 

La Rosa 

Joan Rangel: "Les preferents són l'estafa més important del 
sistema financer espanyol de tota la seva història" 

El diputat al Congrés, Joan Rangel, va traslladar-se divendres 7 de 
juny a Ulldecona, convidat per l'agrupació local socialista, per tal 
d'informar sobre quina és la situació i quines són les vies a les quals 
es poden acollir els afectats per la compra de preferents, un pro
ducte financer d'alt risc, que ha tingut conseqüències nefastes, i que 
afecta a més de 200.000 persones a tot l'Estat. Rangel és vocal al 
Congrés de la Comissió d'Economia i Competitivitat i de la Comissió 
d'Hisenda i Administracions Públiques, i és portaveu de la Comissió 
de Pressupostos. Des que va esclatar aquesta problemàtica, que el 
dirigent socialista qualifica com " l'estafa més important del sistema 
fincancer espanyól", el diputat ha visitat moltes poblacions per oferir 
informació als afectats. La xerrada va despertar molt interès entre 
els assisstents que van posar sobre la taula moltes qüestions i dubtes 
sobre aquesta problemàtica. 

Rocio Martínez-Sampere: "No podem sortir de la crisi anant cap enrere 
que és el que fan els governs de dreta" 

Els socialistes d'Ulldecona vam celebrar el passat 1 de 
Maig el tradicional acte commemoratiu del Dia dels 
Treballladors i Treballadores que es ve realitzant des 
de fa 30 anys a l'Ermita de la Pietat. L'acte va comptar 
amb una xerrada sobre els reptes del país a càrrec de la 
diputada al Parlament i membre de l'executiva nacional 
del PSC, Rocio Martínez-Sampere, i va acabar amb un 
dinar de germanor que ha reunit més de 200 persones. 
"Tenim molts reptes i en tots els àmbits, el repte nacio
nal; la regeneració democràtica i la necessitat d'una se
gona transició, i el que és el més urgent de tots, la crisi 
econòmica i social que afecta el dia a dia del nostre 
país i de cadascun dels seus ciutadans" va subratllar 
Martínez-Sampere. Per això, segons la dirigent socialis
ta, "hem de dir ben alt i més clar que mai que no podem 

República és democràcia 
La Joventut Socialista de les Terres de !'Ebre va orga
nitzar el 14 d'abril diversos actes reivindicatius sota el 
lema "Cap a la Ill República", a Alcanar, Amposta, Tor
tosa i Ulldecona. Els joves socialistes van llegir el ma
nifest República és Democràcia i van penjar la bandera 
republicana, al nostre poble a la plaça Sales i Ferré, do
nat que l'Ajuntament els va negar el permís per posar
ia a la casa de la vila. 
Els i les joves socialistes creuen que "l'actual crisi 
econòmica, social, nacional i democràtica només pot 
tenir resposta des de la voluntat de reiniciar i recons
truir el nostre sistema en el marc d'una nova transició 
que suposi l'assoliment de la Tercera República'', donat 

sortir de la crisi anant cap enrere, com estan fent els 
governs de dreta a Catalunya i Espanya, perquè cada 
vegada tenim més aturats, més pobresa i també més 
pobresa infantil, només a les Terres de !'Ebre hi ha un 
38% de persones en risc d'exclusió social". Martínez
Sampere va apel·lar a la lluita "per conquerir un futur 
molt millor per a tots" entre els aplaudiments del nom
brós públic assistent. Així, també va fer una crida a fer 
front a les amenaces de les polítiques de la dreta a Eu
ropa, Catalunya i Espanya la diputada i primera secre
tària dels socialistes de !'Ebre, Núria Ventura. "Sense 
drets i sense serveis públics de qualitat no tenim ga
rantida la igualtat d'oportunitats i amb aquest esperit 
reivindicatiu i de lluita celebrem enguany més que mai 
aquest 1 de maig a Ulldecona". 

que la Repúbli
ca és el model 
d'organització 
polític que mi
llor defensa 
el radicalisme 
democràtic i 
garanteix la 
participació de 
la ciutadania en tots els mecanismes que conformen 
l'Estat i que permeten que les lleis siguin la veu de 
tothom, que el Govern sigui del poble, pel poble i per 
al poble. 

La Rosa 


